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Undergraduate Examination Score Evaluation Standard
School student score is recorded according to hundred-mark or five-points

system, using grade points to check on student learning quality.
(i) Conversion criteria between score and grade points.

Score of
Hundred-mark

System
Grade Point

Grade of
Five-Points
System

Grade Point

90-100 4.0-5.0 Excellent 4.5
80-89 3.0-3.9 Good 3.5
70-79 2.0-2.9 Middle 2.5
60-69 1.0-1.9 Pass 1.5

Less than 60 0.0 Fail 0.0
(ii) The method of calculating grade points and GPA.
Grade points for each course = Credits for that course × Grade points for that

course
The GPA of a student is the sum of the grade points of all the classroom teaching

courses (excluding any elective courses that have not earned credits) that the student
has taken in the teaching plan, divided by the corresponding credits of the student.
which is:

GPA =
Σ(Course Grade Point × Course Credit)

Σ Course Credit
A student’s GPA is an important indicator to measure the quality of student

learning.
(iii) The method of calculating the average score
The average score of a student is the sum of the score of all classroom teaching

courses (except for any elective courses that have not earned credits) and all
extracurricular teaching courses (60 points is recorded for the course which passed
make-up exams or re-examinations) specified in the teaching plan, divided by the
number of all courses taken by the student. which is:

Average Score =
Σ Course Score

Number of All Courses
Remarks: 1. Course score is rounded to the nearest unit.

2. GPA is rounded to the nearest hundredth.
3. The average score is rounded to the nearest hundredth.



首都经济贸易大学本科生考试成绩评定标准

学生成绩按百分制或五级分制记载，用绩点考核学生学习质量。

（一）成绩与绩点的转换标准

百分制成绩 绩点
五级分制成绩

等级
绩点

90-100 4.0-5.0 优 4.5

80-89 3.0-3.9 良 3.5

70-79 2.0-2.9 中 2.5

60-69 1.0-1.9 及格 1.5

60 以下 0.0 不及格 0.0

（二）学分绩点、平均学分绩点的计算方法

每门课程的学分绩点=该课程的学分×该课程成绩绩点

学生的平均学分绩点是该学生所修读教学计划规定的全部课堂教学

环节课程（除去未获得学分的任意选修课）所得学分绩点之和，除以该生

相应修读的学分数。即：

平均学分绩点 =
Σ(课程绩点 × 课程学分)

Σ课程学分

学生的平均学分绩点是衡量学生学习质量的重要指标。

(三)平均分的计算方法

学生的平均分是该学生所修读教学计划规定的全部课堂教学环节课

程（除去未获得学分的任意选修课）和全部课外教学环节课程（补考、重

考成绩达到及格及以上记60分）成绩之和，除以该生相应修读的课程门数。

即：

平均分 =
Σ课程成绩

课程门数

备注：1、课程成绩四舍五入至个位

2、平均学分绩点四舍五入至百分位

3、平均分四舍五入至百分位


